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Grøndals Sogn 
 

Dagsorden til menighedsrådsmødet 
tirsdag d. 10. december 2024 kl. 19.00  

 

Deltagere Birgit Stubkjær, Jytte Lindholt, Mette Pautsch, Winnie Berndtson, 
Jonas Priess Sørensen, Inger Turner, Jette Paulisen, Niels Olsen, 
Margareth Hvidager (til og med pkt. 5), Lisbeth Nielsen, Ulla Toft, 
Ursula Maegaard (referent) 

Fraværende Marianne Weikop, Kirsten Jørgensen, Anne Ramm, Carina 
Gosmer Andersen, Per Thomsen (med.rep.), Tine Vængtoft 
Kristensen 

Indledning ved præst  

Dagsorden:  Beslutninger/drøftelser: 

1. Godkendelse af dagsordenen Dagsordenen blev godkendt. 

2. Bordet rundt 
 

Ulla: orienterede om, at kirken har travlt i denne tid med julens 
begivenheder, fx Børnehavegudstjenester, krybbespil, mm 
 
Jytte: fremviste en flyer om Hånd & Ånd-projektet. Der er stor 
tilslutning til projektet og pt. kun én plads ledig. 
 
Birgit: berettede, at julehjælpen er fordelt for i år. Igen i år har vi 
fået en generøs donation af gavekort fra den lokale Rema, hvilket 
Birgit vil takke butikslederen for. Gavekortene indgår såvel i 
julehjælpen som i akuthjælpen for trængende i løbet af året. 
 
Jette: bemærkede, at det ikke blev markeret den 1. søndag i 
advent, at det nye MR trådte til. Der var enighed om, at det for 
fremtiden bør læses op i meddelelserne på denne dag, når der 
tiltræder nyt MR. 

3. Nyt fra udvalg 
a. Kommunikationsudvalg 
b. Liturgiudvalg (dvale) 
c. Kollekt 
d. Alsang 
e. Grøn Kirke-udvalg 
f. Festudvalg 
g. Jubilæumsudvalg 
h. Valgudvalg 

Kommunikationsudvalget: Har holdt møde om hjemmesiden. 
Overdragelsen af hjemmesiden til det nye design er sat i gang. 
 
Kollektudvalget: Projektet med indsamling til Ukraine/Gaza er 
ved at falde på plads. 
 
Alsangsudvalget: Der er stadig lav deltagelse ift. ressourcerne. 
Konceptet kan evt. tænkes om, når det skal evalueres. 
 
Jubilæumsudvalget: har fastsat en dato til næste møde 
 
Valgudvalget: opfordrer til, at alle bakker op om at få flere til at 
søge ind i MR. 

4. Indhentet tilbud på 
kirkebænke/stole i filt 

Orientering v. Mette: 
 
Kirkens bænke er belagt med filthynder, der ikke kan renses 
ordentligt længere. Vi har fået tilsendt prøver i to filttykkelser 
samt tilbud på hynder til: 

- Bænkene 
- De løse stole 
- De hvide stole 
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Tilbuddet for alle tre ovennævnte ting ligger på ca. 120.000 inkl. 
moms. 
Der var diskussion om, hvorvidt det er for mange penge at bruge 
på hynder, men man nåede til enighed om, at de er en stor del af 
kirkens udtryk. 
MR besluttede at igangsætte udskiftningen af hynderne. 
 
Vi skal søge en tillægsbevilling til projektet, men kan om 
nødvendigt finansiere det via de frie midler. 
 
Der blev ytret ønske om, at vi bør forsøge at finde en god måde 
at få de gamle hynder genbrugt på. 
 
I forlængelse af omtalen af hynderne blev det nævnt, at der 
stadig er ønske om at finde en mere ergonomisk løsning til 
knæfaldet. 
Mette og Winnie vil lave et oplæg, som kan sendes Erik Brandt 
Dam. 

5. Drøftelse af projekt vedr. 
trappenedgang til krypten 
 

Der har i en nogen tid været tale om en mulig trappenedgang til 
krypten. Ved mødet blev der talt for og imod ideen. 
Der er behov for at vurdere, i hvor høj grad det ville skabe værdi 
for kirken, men før vi kan lave en brugerundersøgelse, er vi nødt 
til at have konkretiseret idéen mere. 
Det blev besluttet at søge inspiration hos kirker, der har prøvet 
noget lignende. Derfor sættes punktet på som tema i februar – 
og Jonas og Winnie vil forsøge at finde nogen, vi kan søge 
inspiration hos. 

6. Ajourføring af MR’s brugerlicenser 
 

Winnie orienterede om, at der siden 2023 er indført et 
licenssystem, hvor man køber adgang til Folkekirkens IT.  
I den forbindelse får man adgang til: 

- den åbne postkasse (dvs. de mails, der bliver sendt rundt 
via kontoret/fællesmaillisten)  

- kirkeportalen (arkivet, som pt. kun rummer 
mødereferaterne). 

 
Pt. har vi licenser til MR-poster med en funktion.  
Men hvis andre i MR ønsker adgang, kan man kontakte Winnie og 
få oprettet en licens. 

7. Fastsættelse af vederlag for MR-
poster (se bilag) 

Vi har fået tilsendt en liste fra provstiet, der viser, at vi ligger et 
stykke under niveauet for vederlag i provstiets andre kirker. 
 
Det blev besluttet, at vi ønsker at sætte honorarerne op, så de 
svarer bedre til de andre kirker, uden dog at blive 
honorarførende.  
Formand, kontaktperson og kasserer: 20.000 
Kirkeværge: 24.000 

8. Årshjul og temaer for 2025 i MR 
 

Der er foreløbig aftalt følgende temaer for det kommende års 
møder: 
 
Februar: Trappenedgangsprojekt + frivillige 
Marts: Kirkens jubilæum 
April: Gennemgang af kirkens aktiviteter 
Juni: Gennemgang af kirkens udvalg 
August: Budget 2026 
Oktober: Opfølgning på syn/kirkevandring 
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9. Personaleforhold Det er blevet besluttet at indføre et fast punkt om 
personaleforhold ved alle møder. Hvis der er behov for, at 
punktet bliver lukket, skal der på forhånd gives besked til Winnie, 
så det bliver annonceret ifm. udsendelsen af dagsordenen.  
 
Winnie orienterede om, at der er planlagt arbejdsmiljøforløb den 
14. januar 2025. 
Det faste personale deltager samt formand og kontaktperson fra 
MR. 
Til mødet skal der nedsættes en arbejdsmiljøorganisation. 
Derudover er der ingen fast dagsorden, da det er første gang og 
der er sat tid af til forventningsafstemning. 
Winnie vil orientere om forløbet ved det efterfølgende møde. 

10. evt.  Jette foreslog, at vi indfører en form for mentorordning for nye 
MR-medlemmer. Det blev besluttet, at vi ved næste valg kan 
aftale en ordning på forhånd. 
 
Næste mødegang flyttes til mandag d. 13. januar 

 

Mødet sluttede kl. 21.55 

 

Kommende menighedsrådsmøder:  

NB: 14. januar -> 13. januar 
11. februar  
11. marts  
8. april  
13. maj  
10. juni  
12. august  
9. september  
7. oktober  
11. november  
9. december  


